
1-1/2012. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. január 3-án
(kedd) 1030 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza díszterme.

Jelen vannak: Franzné  Lakner  Éva  polgármester,  Tímár  Judit
alpolgármester,  Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika,  dr.  Lovas
László, Pálosi Jánosné, Szabó Erika képviselők (6 fő).

Állandó  meghívottak  részéről: Szép  Katalin  jegyző,  Patocskai  Tibor
alpolgármester

Egyéb meghívottak részéről jelen van: Rakiás Csaba a Hírös Diák Alapítvány
elnöke,  Bihari  Mónika  Hírös  Diák  Alapítvány  szakmai
vezetője, Racsmány János köztisztviselő

Előzetesen bejelentette távolmaradását: Halbländer József képviselő (1 fő)

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Köszönti  a  Képviselő-testület  ülésén
megjelenteket  és  meghívott  vendégeket.  Megállapítja  az  ülés
határozatképességét, mivel 7 fő képviselő közül 6 képviselő jelen van. 
Bejelenti,  hogy  a  mai  ülés  az  ügy  fontosságára  tekintettel  telefonon  került
összehívásra.  Bejelenti  továbbá,  hogy a mai ülés jegyzőkönyvvezetője Dudás
Tiborné köztisztviselő. Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Barnáné dr. Jámbor
Dominika képviselőt, amely javaslattal a Képviselőtestület  6 igen szavazattal,
egyhangúlag egyetért.
Javaslatot tesz az ülés napirendjére. Javasolja, hogy az előző képviselő-testületi
ülésen  már  tárgyalt  napirendi  pontot  –  Nappali  melegedő  és  Népkonyha
megvalósítása – tűzze ismét napirendre a Képviselő-testület. 



Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

1/2012.(I.3.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2012.  január  3-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./ Nappali melegedő és Népkonyha megvalósítása 
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

2./ Egyebek.

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ Nappali melegedő és Népkonyha megvalósítása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Szóbeli előterjesztés)

Franzné Lakner Éva polgármester: A decemberi képviselő-testületi ülésen már
tárgyaltak  a  nappali  melegedő  és  népkonyha  megvalósításáról.  Akkor  úgy
döntöttek,  hogy  meghívják  az  Alapítványt  egy  bemutatkozásra,  ahol
elmondhatják,  hogy milyen terveik vannak.  Kéri  az  alapítvány elnökét,  hogy
mutatkozzon be.

Rakiás Csaba Hírös Diák Alapítvány elnöke: A Hírös Diák Alapítvány 2003. óta
működik. 
Az alapítvány figyelemmel kíséri,  és lehetőség szerint támogatja azokat,  akik
valamilyen  oknál  fogva  rászorultak,  hátrányos  helyzetűek:  időskorúak,
mozgáskorlátozottak, súlyos betegségben szenvedők, tartósan munkanélküliek,
hajléktalanok,  természeti  csapás  vagy  más  rendkívüli  esemény  miatt  nehéz
helyzetbe kerültek, nagycsaládosok, gyermeküket egyedül nevelők.
Az  alapítvány  támogatni  kívánja  a  szociális,  jótékony  célú  klubokat,
közösségeket,  humán  vállalkozásokat.  Az  alapítvány  céljai  megvalósítása
érdekében intézményt alapíthat és tarthat fenn.
Az  alapítvány  céljai  elősegítése  érdekében  a  közhasznú  szervezetekről  szóló
1997.  évi  CLVI.  tvr.  vonatkozó  előírásainak  megfelelően  közhasznú
tevékenységet folytat.
A  déli  határ  mentén  otthonápolási  feladatokat  is  végeztek.  A  rászorultakat
kívánják  támogatni.  Pályázatot  szeretnének  benyújtani  a  községben  nappali
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melegedő  és  népkonyha  megvalósítására.  A  polgármesterrel  felvették  a
kapcsolatot. Kéri a Képviselő-testület támogatását a Dózsa György u. 50. szám
alatti  ingatlan  tulajdonba  adásával  kapcsolatban.  Az  építési  engedélyt
benyújtották,  látványterv  is  készült.  Szeretnék  a  szolgáltatást  széles  körben
megvalósítani.

Bihari  Mónika  Hírös  Diák  Alapítvány  szakmai  vezetője: Kunbaján  nappali
melegedő  és  népkonyha  kialakítását  és  működtetését  tervezik.  Azokat  a
személyeket  támogatnák,  akik  a  szociális  ellátásból  kiszorulnak.  A  nappali
melegedőben  fizikai  segítséget  nyújtanak,  mosási,  fürdési  lehetőséget  stb.
biztosítanak.  A  népkonyhán  napi  egyszeri  meleg  étkeztetést  biztosítanak
egytálétel formájában. Ezt a rászorulók ingyenesen vehetik igénybe. A szakmai
létszám 3,5 fő lenne, kunbajai dolgozókkal oldanák meg. 

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Mennyibe kerül a beruházás, mennyi
az önrész 5 %? 

Rakiás Csaba Hírös Diák Alapítvány elnöke: 50 millió Ft a pályázat, 35 millió
Ft  az  építkezés,  a  fennmaradó  összeg  a  tárgyi  eszközök  beszerzése.  A
pályázathoz 10 % önerő szükséges.

Barnáné dr.  Jámbor Dominika képviselő: A pályázathoz bérelt ingatlan, vagy
saját tulajdonú ingatlan kell?

Rakiás Csaba Hírös Diák Alapítvány elnöke: Nem szeretne bérelt ingatlant.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az illeszkedési szabály szerint feladat
ellátási szerződést kell kötni az önkormányzattal.

Rakiás  Csaba  Hírös  Diák  Alapítvány  elnöke: Az  illeszkedési  szabály  az
építkezésre vonatkozik.

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A kötelezően ellátandó feladatokra
kell szerződést kötni.

Bihari  Mónika  Hírös  Diák  Alapítvány  szakmai  vezetője: Ha  végeznének
kötelezően  ellátandó  feladatot,  akkor  kellene  az  önkormányzattal  szerződést
kötni,  a  nappali  melegedő  nem  kötelezően  ellátandó  feladat  így  nem  kell
szerződést kötni.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő:  A  tervek  már  engedélyezés  alatt
vannak?
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Rakiás  Csaba  Hírös  Diák Alapítvány elnöke: Engedélyeztetés  alatt  vannak a
tervek.  Az  építési  hatósággal  történt  egyeztetés.  Első  körben  a  tulajdonosi
hozzájárulás  kell.  Ez  nem kötelező érvényű.  Az építési  engedély  kiadásához
járulnak hozzá.

Dr. Lovas László képviselő: A 3,5 fő a kiszolgáló személyzet lenne? A főzést ki
oldja meg? 

Rakiás  Csaba  Hírös  Diák  Alapítvány  elnöke: Igen,  a  3,5  fő  a  kiszolgáló
személyzet. A főzést helyben lenne legcélszerűbb megoldani, ha ez nem megy,
máshonnan kell idehozni.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Az  étkeztetés  milyen  feltételekhez
kötött?

Bihari Mónika Hírös Diák Alapítvány szakmai vezetője: A szociálisan rászoruló
réteg  vehetné  igénybe,  főként  a  segélyesek.  Ez  ingyenes  étkeztetés,  aki  a
szociális étkeztetésből kimaradt, az vehetné igénybe.

Rakiás Csaba Hírös Diák Alapítvány elnöke: Tisztázni  szeretné,  hogy nem a
szociális étkeztetésből szeretnék az embereket elvonni.

Barné dr. Jámbor Dominika képviselő: kérdezi Szabó Erikát, hogy végeztek-e a
felmerését.

Szabó Erika képviselő: Egyetért az elhangzott elképzelésekkel a két intézmény
kiegészítené  egymást.  Kunbaján  1658  ember  él,  ebből  137  jelenleg  a
munkanélküli, a segélyesek száma 80-90 fő. A 18-60 éves korosztályból 981 fő
az aktív személy, ebből több mint 200 fő segélyes.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: De  nem  ez  volt  a  kérdés,
szándéknyilatkozat készült, hogy hányan, és kik vennék igénybe a szolgáltatást?

Franzné Lakner Éva polgármester: Nem készült szándéknyilatkozat,  felmérést
nem végzetünk,  mert  felesleges.  Madarason is  az  volt  a  tapasztalat,  hogy az
emberek kezdetben alig-alig vették igénybe a szolgáltatást, „szégyellték”, majd
fokozatosan nyíltak meg az emberek.

Bihari  Mónika Hírös Diák Alapítvány szakmai  vezetője: Nehéz ezt  a réteget
előre  megszólítani.  Sokan  szégyellik  a  helyzetüket.  Akkor  keresik  meg  az
embereket, ha már jelen lesznek a községben, tapasztalataik szerint a létszám
fokozatosan  fog  bővülni.  Pozitív  dolog  a  nappali  melegedő  és  népkonyha.
Szociális szakemberek feladata lesz majd megszólítani ezt a réteget.
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Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  működtetés  milyen  költségből
történik?

Franzné Lakner Éva polgármester: ehhez nekünk semmi közünk nincs, nem mi
fogjuk működtetni.

Rakiás Csaba Hírös Diák Alapítvány elnöke: Állami normatívából működnek,
amely létszámhoz kötött. Az önkormányzat támogatását nem kérik.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Mennyi  ideig  kell  működniük
kötelezően nyertes pályázat esetén?

Rakiás Csaba Hírös Diák Alapítvány elnöke: 5 évig kell kötelezően működtetni
az intézményt.

Tímár  Judit  alpolgármester: Van  olyan  intézmény,  amely  már  5  éven  túl
működik?

Rakiás  Csaba Hírös  Diák Alapítvány elnöke: Még nincs  olyan intézményük,
amely 5 éven túl működik. Nem az a céljuk, hogy csak 5 évig működtessenek
egy  intézményt,  hosszú  távon  gondolkodnak.  A  településnek  és  az
Alapítványnak is pozitívum egy ilyen intézmény működtetése. 

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Miután  még vannak fenntartásai,  a
napirendi pont további tárgyalására zárt ülés tartását kéri, indítványozza.

Franzné Lakner Éva polgármester: Zárt ülés előtt kéri a képviselők véleményét
az elhangzottakkal kapcsolatban.

Dr.  Lovas  László  képviselő: Indokolt  volt  így  leülni  az  Alapítvány
képviselőivel, és meghallgatni őket. Az elképzelésük támogatható.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Még nem nyilatkozik,  majd  a  zárt
ülésen.

Tímár Judit alpolgármester: Az elképzeléseket jónak tartja.

Szabó Erika képviselő: Támogatja az elképzeléseket, azokat jónak tartja.

Patocskai Tibor alpolgármester: Már az előző testületi ülésen is elmondta, hogy
támogatja az elképzelést, ezt a véleményét továbbra is fenntartja.
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Pálosi Jánosné képviselő: Támogatja az elképzeléseket.

Franzné Lakner Éva polgármester: Anyagi és erkölcsi értelemben is támogatja
az Alapítvány elképzeléseit.  Az épület életveszélyes,  ezt bontani kellene, ami
csak  magas  kiadást  jelent  az  önkormányzatnak.  Az  étkeztetést  is  támogatja,
pozitívnak  tartja,  hogy  egy  másik  célcsoportot  is  meg  tudnak  célozni.  Új
szolgáltatást  jelentene  a  falunak a  nappali  melegedő  és  a  népkonyha.  Nehéz
időszak jön. Itt a segélyesekről van szó, 28.500 Ft-ból kell megélniük. Ők ezt
pozitívan fogják értékelni. Eleinte nehezen fog indulni a tapasztalatok szerint, de
mind többen igénybe fogják venni az Alapítvány szolgáltatásait.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Javasolja,  hogy  szavazzanak  Barnáné  dr.
Jámbor Dominika képviselő indítványáról. Aki egyetért azzal, hogy a napirendi
pontot a továbbiakban zárt ülésen tárgyalják, igennel szavazzon.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

2/2012.(I.3.) öh.  H a t á r o z a t
Zárt ülés elrendelése

Kunbaja Község Önkormányzatának Képviselő-testülete– Barnáné dr.  Jámbor
Dominika képviselő indítványát elfogadva – elrendeli zárt ülés tartását a Nappali
melegedő és Népkonyha megvalósítása napirend tárgyalásának idejére.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

A  polgármester  megköszöni  az  Alapítvány  képviselőnek  részvételét,
tájékoztatásukat.  Ezt  követően Rakiás Csaba és Bihari  Mónika az üléstermet
elhagyják.

A képviselőtestület ülésének további eseményeit a zárt ülésről készült 
1-1/2/2012. számú jegyzőkönyv tartalmazza.
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Franzné  Lakner  Éva  polgármester  megnyitja  a  Képviselő-testület  nyilvános
ülését. A Képviselő-testület ülése nyílt ülésként folytatódik tovább. 

M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ Egyebek.

Franzné Lakner Éva polgármester: Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy a
dinkelscherbeni polgármestertől meghívást kaptak az önkormányzat képviselői
és  a  Német  Kisebbségi  Önkormányzat  a  2012.  február  18-21.  között
megrendezésre  kerülő  „Schefler-tanz”  című  rendezvényükre.  A  rendezvény
szombat és vasárnap délután kerül megtartásra. A rendezvényre történő kiutazás
önköltséges. A kiutazás az önkormányzat autóbuszával történik. Kéri, hogy aki
szeretne részt venni a rendezvényen, jelezze.

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselő-testület ülését
1130 órakor bezárta.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szép Katalin
       polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítő:

Barnáné dr. Jámbor Dominika
képviselő
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